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قابل توجه کیشوندان محترم
بولینگ مریم با رعایت ضوابط شورای سلامت جزیره همه روزه از ساعت 10 صبح یکسر ه باز است

خبر بد برای فوتبال ایران؛ میزبانی از تیم های ایرانی گرفته شد

وحید شمسایی: فوتسال ما از نظر اقتصادی ساختار قدرتمندی ندارد

گروه ورزشــي - تقویم بازی های 
باقی مانــده از فصل جــاری فوتبال ایران 
بــا توجه به زمانبندی ســابق AFC برای 
شــروع لیگ قهرمانان آسیا از اواسط مرداد 
تدوین شــد اما بعد از گذشــت چند هفته 
از این اتفاقات، حیدر بهاروند، سرپرســت 
فدراســیون فوتبال و رئیس سازمان لیگ 
اعلام کرده بــا توجه به تعویق افتادن لیگ 
قهرمانان، لیگ برتر ایران نیز با مدتی تاخیر 

شروع خواهد شد.
به گفته رســانه های خارجی، زمان 
پیشــنهادی بــرای آغاز مســابقات لیگ 
قهرمانان آســیا در ماه سپتامبر )شهریور( 
اســت و این پیشــنهاد از سوی تمام اعضا 
تایید شــده و بدون شــک دیدارها در این 

موعد آغاز خواهد شد.
تغییر برنامه برگزاری لیگ قهرمانان 

آسیا با توجه به فشردگی مسابقات در فصل 
آینده، فوتبال ایران را با وضعیت دشواری 
رو به رو خواهد کرد و چه بسا فصل جاری 
چندیــن ماه عقب بیفتد و لیگ بیســتم از 

اواخر مهر و آبان آغاز شود!
اتمام لیگ نوزدهــم در اواخر 

مرداد

طبق زمانبندی مسئولان فوتبال، لیگ 
برتر و جام حذفی در مدت زمان حدودی 
شــش هفته برگزار می شود که با توجه به 
از ســرگیری رقابت ها از هشتم تیر، فصل 
جاری در روزهای پایانــی مرداد به پایان 

می رسد.
از ســرگیری لیگ قهرمانان از 

شهریور
با استناد به اظهارات مسئولان فوتبال 
ایران و رســانه های خارجی، ادامه مرحله 
گروهی لیگ قهرمانان آســیا در یک کشور 
و به صورت متمرکز در شــهریور برگزار 

می شود و برگزاری چهار بازی به صورت 
فشــرده نیازمند دو تا ســه هفته است که 
چهار تیم استقلال، پرسپولیس، سپاهان و 
شــهرخودرو باید در این تورنمنت حاضر 

شوند.

 شــروع بازی های تیم ملی از 
مهر ماه

با اتمام لیــگ برتر و مرحله گروهی 
لیگ قهرمانان، احتمالا تیم ملی در اواســط 
مهر و اواخر آبان چهــار دیدار باقی مانده 
خود از مرحلــه دوم انتخابی جام جهانی 
را برگــزار خواهد کرد و اســکوچیچ که 

برای نخســتین بار هدایت ایــن تیم را بر 
عهده خواهد داشــت، باید اردوی تیمش 
را در مدت زمان بیشــتری برگزار کند و به 
شناخت لازم برسد. به همین علت احتمالا 
اردوی تیــم ملی از اوایل مهر شــروع می 

شود و اردوهای آماده سازی تیم های لیگ 
برتری را در صورت شــروع دچار مشکل 
خواهد کرد.بــه همین دلیل بود که چندی 
پیش رســانه های خارجی از درخواست 
کشــورهای آسیایی برای برگزاری مرحله 
انتخابی جام جهانی از سال ۲۰۲۱ خبر داده 
 AFC بودند که ظاهرا بــا موافقت فیفا و

همراه نشده است.
شروع لیگ برتر از اوایل آبان؟

بــا اتمام لیگ، بازیکنــان و مربیان با 
یــک مرخصی کوتاه باید به تیم های فعلی 
یا جدید خود ملحق شــوند و در تمرینات 
آماده ســازی یک ماهه تیم های باشگاهی 
شــرکت کنند که این موضوع با شــروع 

بازی های ملی دچار مشکل خواهد شد.
با توجه بــه بازی های ملی، احتمالا 
تمرینات باشــگاهی از اواخــر مهر آغاز 

می شوند و برای این موضوع تیم ها نیازمند 
بیشــتر از یک ماه زمان هستند که با برنامه 
تیــم ملی در مهر ماه همخوانی ندارد و چه 
بســا با اردوی تیم ملی در آبان هم تداخل 
داشــته باشد و از طرفی باید مراحل حذفی 

لیــگ قهرمانان آســیا را هم در نظر گرفت 
کــه در این صورت شــروع لیگ را به آذر 
موکــول می کند.در حال حاضر ســازمان 
لیــگ اظهارنظــری درباره شــروع فصل 
آینده لیگ های فوتبال نداشته اما فشردگی 

مسابقات حاکی از شروع این رقابت ها در 
پاییز دارد و بدون شــک فصل آینده هم با 
فشــردگی عجیبی ادامه خواهد داشت که 
بازیکنان را در دو ســال باقی مانده تا جام 

جهانی با خطر روبرو می کند.

احتمال شروع لیگ برتر بیستم از آبان یا آذر!

گروه ورزشــي - گر تیمی از مرحله 
گروهی اوت شــود، ظرف ۱۲ روز اول باید 
چهار بازی انجام بدهد و اگر تیمی به مرحله 
یک هشتم نهایی برسد، طی ۱5 روز مکلف 

به برگزاری 5 بازی خواهد بود
بالاخــره بعد از مدتهــا بلاتکلیفی، 
کنفدراسیون فوتبال آسیا برنامه اولیه زمانی 
برای از سرگیری رقابت های لیگ قهرمانان را 
اعلام کرد. بر این اساس قرار شده مسابقات 
باقی مانده از مرحله گروهی و البته تک بازی 
یک هشتم نهایی، بین روزهای ۲4 شهریور تا 
هشتم مهرماه به صورت متمرکز در کشوری 
که بعدا انتخاب خواهد شد، برگزار شود. این 

یعنی تیم های غرب و شرق هر کدام یک جا 
جمع می شــوند و بدون تماشاگر، چهار یا 
پنج بــازی را ظرف ۱5 روز انجام می دهند. 
البته این برنامه هنوز هم کاملا قطعی نیست 

و اجرای آن بستگی به شرایط دارد.
بدون شــک بزرگترین ویژگی برنامه 
اعلام شده، فشردگی و سنگینی آن است. بر 
این اســاس تیم ها باید هر سه روز یک بار 
بازی کنند. اگر تیمی از مرحله گروهی اوت 
شــود، ظــرف ۱۲ روز اول باید چهار بازی 
انجام بدهد و اگر تیمی به مرحله یک هشتم 
نهایی برسد، طی ۱5 روز مکلف به برگزاری 
5 بازی خواهد بود. این یک برنامه بســیار 

سخت و جدی است که به معنی واقعی کلمه 
ساق آهنی می خواهد. مسلما نقش بدنسازی 
درست، امادگی جسمانی بالا و برخورداری 
از نیمکت قدرتمند در پشــت سر گذاشتن 

این مرحله بسیار تعیین کننده خواهد بود.
و امــا یک نکته جالــب؛ ماه ها پیش 
اعلام شــد باشــگاه های ایرانــی به خاطر 
محدودیت های اعمال شــده در پروازهای 
بین المللــی، بایــد تمامی مســابقات این 
فصل شــان در لیــگ قهرمانان آســیا را در 
زمیــن بی طرف میزبانی کنند. این مســاله 
خشم نمایندگان کشورمان را به دنبال آورد 
و با تهدید آنها به کناره گیری دســته جمعی 

همراه شــد. در ادامه کنفدراســیون فوتبال 
آســیا پیشــنهاد کرد مســابقات دور رفت 
همه تیم هــای ایرانی در خانه رقبا برگزار و 
میزبانی های ما به دور برگشت موکول شود. 
بعد از کلی سفر و جلسه و تایید و تکذیب، 
بالاخره این پیشنهاد پذیرفته و اجرایی شد، 
امــا بعد از دو بازی خارج از خانه، کرونا کل 
مســابقات را تعطیل کرد و حالا هم تمامی 
دیدارهــا به صورت متمرکز برگزار خواهد 

شد. 
این یعنی تمام آن دعواها و چند هفته 
کشمکش و درگیری و استرس، کاملا پوچ 

و عبث از آب درآمد.

گروه ورزشي -  کاپیتان سابق تیم 
ملی فوتســال گفت: بحــث حضورم در 
تیم فوتســال استقلال اصلا صحت ندارد 
و نمی دانم این خبر از چه کســی منتشــر 

کرده است.
وحید شمســایی کاپیتان سابق تیم 
ملی فوتسال کشورمان درباره حضور در 
تیم استقلال تهران در مسابقات لیگ برتر 
فوتسال اظهار داشت: من هم مثل شما در 
چند روز گذشــته این خبر را شنیده ام که 
گویا باشگاه استقلال قصد دارد برای فصل 
بعد در مسابقات لیگ برتر فوتسال سرمایه 
گذاری کند. این خبر باعث خوشــحالی 
من شــد. به نظر من وجود تیم هایی مثل 
استقلال، پرسپولس، سپاهان و تراکتور در 
رقابت های لیگ برتر فوتسال می تواند به 
جذابیت این رشته ورزشی کمک زیادی 
کند و باعث می شــود هواداران زیادی به 
ســالن  مســابقه آمده و تیم  محبوب خود 
را تشــویق کنند. حالا که اســتقلال قصد 
دارد تــا در لیگ برتر فوتســال ســرمایه 
گذاری کنــد، امیدوارم تیم های دیگر هم 
مثل پرسپولیس، ســپاهان و تراکتور این 
درخواســت را از ســازمان لیگ فوتسال 
داشــته باشند تا کیفیت مسابقات لیگ بالا 

رود.
حضــورم در تیم فوتســال 

استقلال صحت ندارد
بازیکن سابق تیم ملی فوتسال درباره 
اینکه برخی می گویند شمسایی قرار است 
به عنوان سرمربی در تیم فوتسال استقلال 
کار کند بیان داشــت: خیــر. اصلا چنین 
موضوعی صحت نــدارد و من نمی دانم 
منبع این خبر کجا است. چند ماه قبل یکی 

از دوســتان نزدیک من که خیلی دوست 
دارد در رشته فوتسال سرمایه گذاری کند 
با من مشورت هایی را انجام داد و خواستار 
حضور در مســابقات لیگ برتر شد. من 
هم به او گفتم اگر می خواهد در لیگ برتر 
فوتسال ســرمایه گذاری کند باید از همه 

نظر خودش را آماده کرده باشد. 
با توجه به اینکه فوتســال ما از نظر 
اقتصادی ساختار قدرتمندی ندارد ممکن 
است در ادامه مسابقات لیگ با مشکلات 
مالی ســنگینی مواجه شود و پس از یک 
فصــل حضــور در لیگ برتــر تیم  برای 

همیشه از بین برود. 
تیم های دبیری تبریز و تاسیســات 
دریایی نمونه  این موضوع هســتند که به 
دلیل همین مشــکلات اقتصادی کاملًا از 
بین رفتند. پس بنابراین همان طور که گفتم 
اگر تیمی می خواهد در لیگ برتر فوتسال 
ســرمایه گذاری کند باید از نظر اقتصادی 

در شرایط خوبی قرار داشته باشد.
نیمی از تیم ملی فوتســال را 

استقلالی ها تشکیل می دادند
شمســایی ادامــه داد: من قبلًا گفته 
بودم تیم فوتسال استقلال سابقه قهرمانی 
در لیــگ برتــر را دارد و این تیم بازیکنان 
بسیار خوبی را تحویل تیم ملی داده است. 
بــه طوری که نیمــی از بازیکنان تیم ملی 
فوتســال را در آن زمان بازیکنان استقلال 

تشکیل می دادند. 
خود من هم سابقه بازی در این تیم را 
دارم. زمانی که در استقلال بازی می کردم 
در هر مســابقه تماشاگران زیادی به سالن 
مسابقه می آمدند و ما را تشویق می کردند. 
باز هم تاکید می کنم که اگر اســتقلال در 
لیگ برتر فوتســال حضور پیدا کند شک 
نکنید تماشاگران زیادی به سالن مسابقات 

می آیند.
مدیران باشگاه گیتی پسند تا 

آخر، پای این تیم ایستاده اند
بازیکن سابق تیم فوتسال تاسیسات 
دریایی تصریح کرد: اگر می بینید الان تیمی 
مثل گیتی پسند اصفهان چندین سال است 

در لیگ برتر تیم داری می کند فقط به خاطر 
این اســت که مدیران این باشگاه پای این 
تیم ایستادند و نگذاشتند مشکلی این تیم را 
تهدید کند. من خودم در این تیم بازی کرده 
ام و از نزدیک دیدم که مدیران این باشگاه 
چگونه پای تیم خود ایستاده اند. تیم مس 
سونگون هم در این چند سال اخیر همیشه 
در میان مدعیان قهرمانی بوده است. آن ها 
هم مثل گیتی پسند در مسابقات لیگ برتر 
سرمایه گذاری بسیار خوبی انجام داده اند 
و می توانند تا ســالیان ســال در لیگ برتر 

حضور داشته باشند. 
پس همــان طــور که گفتــم اگر 
می خواهیم در مسابقات لیگ برتر سرمایه 
گــذاری خوبی انجام دهیــم باید مثل ۲ 
باشــگاه گیتی پسند و مس سونگون عمل 
کرده تا از این طریــق بتوانیم تیم را برای 

سالیان متوالی در لیگ برتر نگه داریم.
حضور بزرگان در فوتســال 

باعث پیشرفت می شود
شمســایی درباره ســرمایه گذاری 
بزرگان فوتســال در این رشــته ورزشی 
گفت: به نظر مــن آمدن بزرگان می تواند 
به فوتسال کشــورمان کمک زیادی کند، 
زیرا آن ها ســرمایه هایی هستند که باعث 
پیشــرفت این رشته ورزشــی در کشور 

می شوند. 
وجود آن ها از همه نظر کاملًا به نفع 
فوتسال خواهد بود. باز هم تاکید می کنم 
امیدوارم فقط استقلال در فوتسال سرمایه 
گذاری نکند و تیم هــای دیگر لیگ برتر 
فوتبال هم مثل استقلال وارد رشته فوتسال 
شوند تا هواداران با دیدن بازی های آن ها 

از این رشته ورزشی لذت ببرند.

 فشردگی مسابقات باشگاهی در ایران و آسیا و همینطور بازی های انتخابی جام جهانی، فصل آینده فوتبال ایران را با مشکلاتی روبرو می کند.

رادوشوویچ: خیالتان راحت، همچنان تیم اول ایران هستیمرونمایی از ترکیب احتمالی تیم ملی فوتبال ایران با دراگان اسکوچیچ
گروه ورزشي - دراگان اسکوچیچ 
در لیــگ نوزدهم از ترکیب هــای زیادی 
استفاده کرده و حالا در تیم ملی نیز با توجه 
بــه مهره هایی که در اختیار دارد و همچنین 
رقبــای تیم ملی می توان حــدس زد کدام 
روش، محتمل ترین روش برای تیمِ تحت 

اختیارش خواهد بود.
برنامه تیم ملی فوتبال ایران برای چهار 
بازی پایانی خود در چارچوب مرحله دوم 
انتخابی جــام جهانــی ۲۰۲۲ قطر و جام 
ملت های ۲۰۲۳ چین اعلام شد. ملی پوشان 
باید در تاریخ هــای ۱۷ و ۲۲ مهرماه، ۲۲ و 
۲۷ آبان ماه بــه ترتیب رو در روی تیم های 
هنگ کنگ، کامبــوج، بحرین و عراق قرار 

بگیرند.
دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی 
فوتبال کشورمان هنوز فرصت این را نداشته 
تا در کنار بازیکنان حضور داشــته باشد و 
آنهــا را تمرین دهد. او در چند مصاحبه ای 
که انجام داده خاطرنشــان کرده علاقمند به 
فوتبالی جنگجویانه است. او جزو آن دسته 
از مربیان است که دوست دارد تیمش ابتدا به 
گل برسد و این برایش در اولویت قرار دارد.
حالا متریکا در یک بررســی آماری 
مشــخص کرده که دراگان در ۱۸ هفته ای 
که هدایــت صنعت نفت آبادان را بر عهده 
داشت از ۶ ترکیب مختلف استفاده کرده و به 
طور میانگین در هر سه دیدار آرایش تیمش 
را دچار تغییر کرده اســت که این مساله در 

نوع خود متفاوت و کمی عجیب است.
آرایــش محبــوب اســکوچیچ در 
صنعت نفت ترکیب ۳-۳-4 بوده است. او 
در هشت بازی با این سیستم تیمش را روانه 

میدان کرد که حاصل آن سه برد بود. تیمش 
به صورت میانگین یک گل زد و ۰.۸۸ گل 

دریافت کرد. 
سیستم های ۲-4-4)لوزی( و 5-۲-

۳ با سه بار استفاده در رده بعدی قرار دارند 
و ۲-4-4)بــا ۲ هافبک تدافعی( آرایشــی 
بوده که ۲ بار مورد اســتفاده قرار گرفته که 
منجر به ۲ برد شــده و هیچ گلی هم در این 
روش، تیم اسکوچیچ نخورده است. در انتها 
۱-۶-۳ و ۱-5-4 روش هایی بوده که تنها 
یــک بار مورد اســتفاده دراگان قرار گرفته 

اســت. جالب این اســت که باخت پنج بر 
صفر در برابر استقلال در حالی رقم خورد 
که اسکوچیچ تیمش را با آرایش ۱-۶-۳ به 
بازی فرســتاده بود. تنها استفاده از ترکیب 

۱-5-4 نیز به تساوی ۲ بر ۲ منجر شد. 
به عبارتی دیگر او تبحری در استفاده 
از ترکیب های تدافعی ندارد و خودش هم با 
علم به این موضوع، خیلی کم از آن استفاده 

نمی کند.
اما در تیم ملی باید منتظر چه آرایشی 
از تیم اســکوچیچ باشــیم؟ طبیعتا سیستم 

۳-۳-4 محتمل ترین گزینه ممکن اســت 
چرا که ملی پوشــان در چهــار بازی پیش 
رو به پیروزی احتیــاج دارند و در ۲ دیدار 
ابتدایــی مقابل رقبــای ضعیفی باید پیکار 
داشته باشــند. دوم اینکه اسکوچیچ نیز به 
این روش علاقه مند است و مهره های لازم 
بــرای پیاده کردنش در تیم ملی وجود دارد 
و به قولی دیگر دســتش کاملا باز است.با 
توجه به حضــور مدافعین کناری آماده ای 
چون میلاد محمدی، رامین رضاییان، وریا 
غفوری و ... بسیار بعید است که از سیستم 
ســه دفاعه در ترکیب تیم ملی استفاده شود 
و باید آرایــش ۲-5-۳ را فراموش کرد. با 
این وجود ممکن اســت استفاده از 4-4-۲ 
بــه ۲ روش لوزی و خطی جزو گزینه های 
بعدی سرمربی کروات تیم ملی باشد. در هر 
۲ روش بازهم او مهره های لازم را دارد ولی 
باید یا تنها با یک هافبک دفاعی بازی کند و 
یا یک یا ۲ وینگر کارآمد و سرشناس خود را 
روی نیمکت بنشاند و یا با تغییر پست روبرو 

کند که این هم بسیار بعید به نظر می رسد.
سیستم های دیگری چون 4-۱-4-۱ 
و همچنین ۱-۳-۲-4 نیز توسط اسکوچیچ 
کمتر مورد استفاده قرار گرفته و بعید است 

شاهد استفاده از آن در تیم ملی باشیم. 
سیستمی که مهره های لازم برای پیاده 
کردنش وجود دارد و جزو مرســوم ترین 
سیستم های فوتبالِ جهان به شمار می رود. 
در نهایــت باید گفت احتمــالا با توجه به 
کارنامه اســکوچیچ، بازی های پیش روی 
تیــم ملی و کیفیت رقبا، بازیکنان حاضر در 
تیم ملی و ... سیســتم ۳-۳-4 محتمل ترین 

ترکیب به شمار می رود.

گروه ورزشي - بوژیدار رادوشوویچ 
دروازه بان کروات تیم فوتبال پرسپولیس، این 
روزها توانسته نظر کادر فنی سرخپوشان را 
به خود جلب کند. مساله ای که موجب شد 
تا داوود فنایی مربی گلرهای پرســپولیس 
بــه صراحت اعــلام کند کــه او دروازه بان 
اول پرســپولیس برای فصل آینده است.این 
دروازه بان کروات در مورد مســائل مختلف 
صحبت هایی انجام داد که در زیر می خوانید:
بلاخره برای بازی کردن فرصت 
به تو رســید و مربی دروازه بان ها از 
تو به عنوان دروازه بان شــماره یک 
پرســپولیس یاد کرد. نظرت در این 

باره چیست؟
از این موضوع بسیار خوشحال هستم. 
یک فوتبالیست هر کاری می کند تا بتواند نظر 
مربی خود را جلب کند و این خیلی مهم است 
که مربی کار تو را قبول داشته باشد. این برای 
هر بازیکنی اتفاق بسیار خوبی است که مربی 
از او تعریف کند و از کادر فنی پرســپولیس 

تشکر می کنم.
این چهارســال برای تو که یک 
دروازه بــان ذخیره بــودی چطور 

گذشت؟
ابتــدا این را بگویم کــه عضویت در 
بزرگترین تیم آسیا خودش افتخاری بزرگ 
اســت. درست است که برای هیچ بازیکنی 
نیمکت نشینی اتفاق خوش آیندی نیست اما 
موفقیت تیم از هر نظر اولویت دارد و وقتی 
پرســپولیس مدام موفقیت ها را یکی پس از 
دیگری کســب می کرد، محبت هواداران را 
در هر جای این کشــور و حتی خارج از آن 
می بینی، این موضوع از هر نظر اولویت دارد 

و همین موضوع من را برای ادامه حضور در 
ایران ترغیب می کرد.

هنگامی که به پرسپولیس آمدی 
ســابقه بازی حتی در لیگ اروپا را در 
کارنامه داشــتی. چطور شد که قبول 
کردی به عنــوان دروازه بان دوم به 

پرسپولیس بیایی؟
درست است. اما هنگامی که از بزرگی 
پرســپولیس مطلع شــدم، با مربیان وقت 
صحبــت کردم آنها از بزرگی پرســپولیس 
تعریف کردند و همین موضوع منجر شــد 

پرسپولیسی شوم.
می دانی که رکــورددار حضور 
طولانی مدت در پرسپولیس به عنوان 

یک بازیکن خارجی را داری؟
بله. این هم یکی از افتخاراتی است که 
هنگام عضویت در پرسپولیس به آن رسیدم. 
من حالا 4 سال در پرسپولیس عضویت دارم 
و ســه فصل دیگر هم از قراردادم باقی مانده 

است.
روزی کــه به ایــران آمدی فکر 
می کردی این حضــور طولانی مدت 

باشد؟
راستش را بخواهید خیر اما هنگامی که 
به ایران آمدم بیشتر به زندگی در اینجا عادت 
کردم و الان هم ایران را به نوعی کشور خودم 
می دانم. مردم همیشه به من لطف داشتند و 
خــودم و خانواده ام از زندگی در ایران لذت 
می بریم. از طرفی وقتی در شهر می بینید که 
وقتی برنده می شوید مردم خوشحال هستند 
و به نوعی با تیمشان زندگی می کنند، بیشتر 
به عضویت در چنین باشگاه بزرگی افتخار 
می کنید و دوســت ندارید که از این شرایط 

خارج شوید.
در این ســال ها شــماره ۴۴ در 
پرسپولیس می پوشــیدی. حالا که 
دروازه بان اول شدی، برنامه ای برای 

تغییر شماره ات داری؟
خودم این شماره را انتخاب کردم و آن 
را هم دوســت دارم. فعلا هم برنامه ای برای 

ایجاد تغییر آن ندارم.
علیرضــا بیرانونــد هم فصل 
آینده به تیم بلژیکی خواهد رفت. نظر 

تو در این باره چیست؟
بــرای او آرزوی موفقیــت می کنم. 
همیشــه رابطه خوب و حرفه ای با او داشتم 
و در این مدت در تمرینات همیشــه به هم 

کمک می کردیم کــه عملکرد بهتری 
داشته باشــیم. ما تمرینات خوبی را با 
هم داشــتیم و همیشه یکدیگر را برای 

بهترین شدن ترغیب می کردیم.
به کاپیتانی در پرسپولیس 

هم فکر کردی؟

ایــن یــک رویای 
شیرین است. یک افتخار بزرگ برای من که 
به عنوان بازیکن خارجی به پرسپولیس آمدم. 
البته ما در پرســپولیس همه یک تیم هستیم 
و برای یک هدف می جنگیم. تمام بازیکنان 

هم در کنار هم کار را پیش می بریم و از کنار 
هم بودن خوشحال هستیم. امیدوارم این تیم 
سالیان سال حفظ شود تا این قهرمانی ها هم 

ادامه پیدا کند.
خیلی ها بر این باور هستند که 
پرسپولیس ممکن است دیگر نتواند 
این افتخارات را در سال های بعد تکرار 

کند. نظر تو در این باره چیست؟
روحیه بازیکنان پرسپولیس با قهرمانی 
عجین شده است و از طرفی دیگر هیچ چیز 
غیر از قهرمانی هــم هوادارانمان را راضی 
نمی کند. به طور حتم با این بازیکنان و کادر 
فنی تا سال های سال هم این افتخارات تکرار 
خواهد شد و پرسپولیس تا چند 
ســال آینده هم تیم اول ایران 
خواهــد ماند و فکر نمی کنم 
تیمی بتوانــد نزدیک جایگاه 

پرسپولیس هم شود.
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در حــال حاضــر ســازمان لیــگ اظهارنظری درباره شــروع فصــل آینده لیگ هــای فوتبال نداشــته اما 
فشــردگی مســابقات حاکی از شــروع این رقابت ها در پاییز دارد و بدون شــک فصل آینده هم با فشــردگی 
عجیبــی ادامه خواهد داشــت که بازیکنان را در دو ســال باقــی مانده تا جام جهانی با خطــر روبرو می کند.

با توجه به حضور مدافعین کنــاری آماده ای چون میلاد محمدی، رامین 
رضاییان، وریا غفوری و ... بسیار بعید است که از سیستم سه دفاعه در 
ترکیب تیم ملی اســتفاده شــود و باید آرایش ۲-۵-۳ را فراموش کرد. با 
این وجود ممکن اســت اســتفاده از ۲-۴-۴ به ۲ روش لوزی و خطی جزو 
گزینه های بعدی ســرمربی کروات تیم ملی باشد. در هر ۲ روش بازهم 
او مهره هــای لازم را دارد ولــی باید یا تنها با یک هافبک دفاعی بازی کند 
و یا یک یا ۲ وینگر کارآمد و سرشــناس خود را روی نیمکت بنشــاند و 
یا با تغییر پســت روبرو کند که این هم بســیار بعید به نظر می رســد.


